



السيرة الذاتية

الاسم واللقب: فتيحة عمراش

تاريخ ومكان الميلاد: 1975/08/19 بالقبة الجزائر

العنوان: حي عدل 2 ع 11 رقم 10 باب الزوار 2 الجزائر

الحالة العائلية: عازبة

المهنة: أستاذ مساعد- أ- المدرسة العليا للأساتذة -القبة - قسم علوم الموسيقى

رقم الهاتف: 0554220029

البريد الإلكتروني: fatiha.amarache@g.ens-kouba.dz

الشهادات المتحصل عليها:

- بكالوريا شعبة علوم 1993 ثانوية حسيبة بن بوعلي -القبة- الجزائر.
- شهادة ليسانس للتعليم الثانوي في الموسيقى 1997 بالمدرسة العليا للأساتذة -القبة -.
- الجائزة الأولى قسم الموسيقى الأندلسية 1998 من المعهد المركزي للموسيقى والتمثيل والرقص الجزائر.
- شهادة الماجستير في التربية الموسيقية 2018 تخصص طرق التحليل التطبيقية في التربية الموسيقية المدرسة العليا للأساتذة -القبة-.
- مسجلة في السنة السادسة دكتوراه في المدرسة العليا للأساتذة -القبة-.

الخبرات المهنية:

- أستاذة التربية الموسيقية بإكمال محمد شويطر الأبيار 1997.
- أستاذة الموسيقى الأندلسية " غناء - آلة قيثارة ومندولين " بجمعية الأندلسية 1998.
- أستاذة الموسيقى " نظريات الموسيقى وصولفيج " بالمعهد الوطني للتكوين العالي لإطارات الشباب بتقصرين 1998.
- أستاذة الموسيقى بثانوية عقبة ابن نافع باب الوادي 1998-2009.
- أستاذة الموسيقى بثانوية عمر راسم سيدي احمد " أستاذة مكونة " 2009 - 2019 .
- أستاذة الموسيقى بالمعهد الموسيقي " صولفيج، مجموعة صوتية، غناء وعزف للموسيقى الأندلسية آلة البيانو " 1999 - 2023.
- أستاذة الموسيقى بالمدرسة الوطنية التحضيرية لدراسات المهندسين -الروبية- 2006-2007.
- أستاذة مستخلقة بقسم الموسيقى بالمدرسة العليا للأساتذة القبة " بيانو " 2008-2009.
- أستاذة مستخلقة بقسم الموسيقى بالمدرسة العليا للأساتذة القبة " بيانو، غناء جزائري " 2015-2016.
- أستاذة الموسيقى في قسم الفنون من 2019 إلى 2021
- أستاذة موسيقى مؤقتة بقسم الفنون من 2023 إلى 2025

المشاركات العلمية البيداغوجية:

- المشاركة في اليوم الدراسي " اتجاهات ومرامي برامج التكوين في التربية الموسيقية في المستوى الجامعي " بمداخلة "نشاط الصولفيج في الطورين المتوسط والثانوي: الأهداف والعوائق" بالمدرسة العليا للأساتذة -القبة- 2024.
- عضو بفرقة بحث بمخبر ابستمولوجيا وتاريخ الموسيقى بالمدرسة العليا للأساتذة - القبة- منذ 2024

معلومات أخرى:

عضو في جمعيات للموسيقى الكلاسيكية الجزائرية " الأندلسية":

- جمعية الفخارجية، الجزائر 1995-1996.
- جمعية مزغنة ، الجزائر 1997.
- جمعية الانشراح، الجزائر 1998-2016.
- عضو في الجوق النسوي لجمعية الانشراح.
- المشاركة في عدة مهرجانات وطنية و دولية للموسيقى الأندلسية .

خبرات أخرى:

التحكم في وسيلة الإعلام الآلي، عزف على آلة: البيانو العود الموندولين الفلوت، غناء التراث الأندلسي والشعبي العاصمي.



Education:

Fatiha Amarache

Assistant Professor -A- Higher School of Teachers (ENS Kouba), Department of Music Sciences.

Personal Details:

Address: AADL 2 housing estate, building 11, apartment 10, Bab Ezzouar, Algiers, Algeria

Phone: +213 554 22 00 29

Email: fatiha.amarache@g.ens-kouba.dz

Date and place of birth: 19/08/1975 Kouba, Algiers

Nationality: Algerian

-Baccalaureate in Science Stream (1993), HassibaBen Bouali High School – Kouba, Algiers.

-Bachelor's Degree in Secondary Education inMusic (1997), Higher School of Teachers (ENSKouba).

-

-First Prize in Andalusian Music Division (1998), Central Institute of Music, Theater, and Dance –Algiers.Master's Degree in Music Education (2018), specialization in Applied Analysis Methods in Music Education, Higher School of Teachers (ENS Kouba).

- Currently enrolled in the sixth year of a Doctorate program at the Higher School of Teachers (ENS Kouba).

Professional Experiences:

-Music Education Teacher at Mohamed ChouaiteMiddle S School, El Madania (1997).

-Andalusian Music Teacher ("Singing – Guitarand Mandolin") at the Andalusian MusicAssociation (1998).

-Music Theory and Solfège Teacher at theNational Institute for Advanced Training ofYouth Workers, Tikjda (1998).

-Music Teacher at Okba Ibn Nafi High School,Bab El Oued (1998–2009).

-Senior Music Teacher at Omar Racim HighSchool, Sidi M'hamed (2009–2019).

-Music Teacher (Solfège, Vocal Ensemble,Singing, and Andalusian Music Performance –Piano) at the Music Institute (1999–2023).

-Music Teacher at the National PreparatorySchool for Engineering Studies, Rouïba (2006–2007).

-Substitute Music Instructor (Piano) at the HigherSchool of Teachers (ENS Kouba) (2008–2009).

-Substitute Music Instructor (Piano and AlgerianSinging) at the Higher School of Teachers (ENS- Kouba) (2015–2016).

-Music Teacher at the Department of Arts (2019–2021).

-Part-Time Music Teacher at the Department of Arts (2023–2025).

Scientific and Pedagogical Contributions:

- Participated in the study day "Trends and Objectives of Training Programs in Music Education at the University Level" with a presentation titled "The Solfège Activity in Middle and High School: Goals and Obstacles" at the Higher School of Teachers – Kouba (2024).
- Member of a research team at the Epistemology and History of Music Laboratory at the Higher School of Teachers – Kouba (since 2024)

Other Information:

Member of Algerian Classical Music Associations (Andalusian music):

- El-Fakharjia Association, Algiers (1995–1996).
- Mazghenna Association, Algiers (1997).
- Inshirah Association, Algiers (1998–2016).
- Member of the Women's Orchestra of the Inshirah Association.
- Participation in several national and international Andalusian music festivals.

Other Experiences:

Proficient in using digital media tools; plays musical instruments including piano, oud, mandolin, and flute; performs Andalusian and traditional Algiers folk singing.